
PROTOKÓŁ  Nr VII/15 

Z OBRAD  SESJI  RADY  MIEJSKIEJ  W  CHODCZU 

odbytych  w dniu  25 czerwca  2015 roku. 

 

 

 

Obrady Rady Miejskiej w Chodczu  rozpoczęły się o godz. 9,oo  i trwały do godz. 12,oo w sali 

konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2. Uczestniczyli w obradach radni 

według załączonej listy obecności, sołtysi z terenu gminy Chodecz, Burmistrza Chodcza – Jarosław 

Grabczyński,   Sekretarz Miasta i Gminy – Benedykt Nowakowski, Radca Prawny- Joanna Kozińska.    

Skarbnik  Miasta i Gminy  -  Danuta Nowakowska. 

    

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna Twardowska po zapoznaniu się z listą obecności stwierdziła 

prawomocność obrad . Obecnych 12 radnych na stan  ustawowy 15 radnych, nieobecni  radni to: 

1) Kluzik Bohdan 

2) Łuczak Tomasz 

3) Wieczorek Piotr 

 wobec powyższego obrady dzisiejszej sesji są prawomocne do podejmowania uchwał. Następnie  

dokonała oficjalnego otwarcia VII sesji Rady Miejskiej w Chodczu. Przewodnicząca Rady Miejskiej  

odczytała  porządek obrad, a następnie poprosiła o składanie ewentualnych propozycji , co do jego 

treści.  W związku z brakiem propozycji co do treści porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej 

zarządziła głosowanie  nad porządkiem obrad.  

Rada Miejska w Chodczu w głosowaniu jawnym: za -12, przeciw -0, wstrzymało -0,  przyjęła porządek  

obrad VII sesji Rady Miejskiej w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie. 
- stwierdzenie prawomocności obrad, 
- przyjęcie porządku obrad, 
- przyjęcie  protokołu  z poprzedniej sesji, 

2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

- przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza, 
- dyskusja, 

3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   

      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 

       -  udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do przedłożonych     

           wniosków z posiedzeń Komisji, 

       -  dyskusja, 

4.  Podjęcie uchwały  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za rok 2014 oraz udzielenia Burmistrzowi Chodcza 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok. 

       -     przedłożenie  sprawozdania finansowego –  Skarbnik MiG, 

       -     przedłożenie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz  

             za 2014 r. - Skarbnik MiG, 

       -     opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania  budżetu         

              Miasta i Gminy Chodecz – Skarbnik MiG, 

       -     przedłożenie informacji o stanie mienia  komunalnego – Skarbnik MiG, 



       -     opinia Komisji Rewizyjnej  Rady Miejskiej dotycząca wykonania budżetu oraz uchwała   

             Komisji w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Chodcza  - Przewodniczący                  

             P. Tomasz Łuczak, 

        -    opinia RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Chodczu –  

               P.  Przewodnicząca Rady Miejskiej, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze       

             sprawozdaniem wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz  za 2014r.  Nr VII/44/15 

       -     podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej,   Nr VII/45/15 

       -     podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia  Burmistrzowi  Chodcza  absolutorium z   

             tytułu  wykonania budżetu za 2014 rok,   Nr VII/46/15 

       -     odczytanie protokołu Komisji Skrutacyjnej, 

 

5.   Podjęcie uchwały  w sprawie  wyrażenia zgody na bezgotówkową zamianę nieruchomości 

położonych w mieście Chodecz. 

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - P. J. Bontal, 

       -     opinia Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr VII/47/15 

 

6.   Podjęcie uchwały   w sprawie  „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy  Chodecz w roku 2015”.      

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  P. R. Drzewiecki, 

       -     opinia Komisji   Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr VII/48/15 

 

7.  Sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu Współpracy Miasta i Gminy Chodecz z 

Organizacjami Pozarządowymi za 2014 r. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  P. H. Makowiecka, 

       -     opinia  Komisji  Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -    dyskusja, 

       -    przyjęcie sprawozdania, 

  8.  Interpelacje i zapytania  radnych . 

  9.  Sprawy bieżące  i  wolne wnioski . 

10.  Zakończenie  obrad  sesji. 

 

Ad. 2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

 

Pan Jarosław Grabczyński Burmistrz Chodcza  przekazał iż w okresie między sesyjnym odbył szereg 

spotkań związanych z funkcjonowaniem i działalnością Urzędu Miasta i Gminy Chodecz. 

Z najważniejszych  spraw to odbyło się kilka spotkań w Starostwie Powiatowym odnośnie tzw. ZIT-u, 

poprzednia nazwa, obecna to ORSG . Spotkania dotyczyły uszczegółowienia projektów o jakie będą 

mogły ubiegać się poszczególne Gminy. W Gminie Chodecz sprawa jest rozwojowa ponieważ trzeba  

zrezygnować z części projektów które pierwotnie były zgłaszane między innymi ścieżki rowerowe, 



odbudowa lokali komunalnych tj. pałacu w Strzygach i Łani na rzecz  potrzebnych i pilnych trzech 

inwestycji tj.  termomodernizacja szkoły, przebudowa oczyszczalni ścieków, rozbudowa sieci 

wodociągowych. Występują drobne awarie na końcowych odcinkach  sieci wodociągowej tj. 

Sobiczewy , Przysypka , Zalesie. Tam największe problemy występują z brakiem wody lub niskim 

ciśnieniem. Z czym to jest związane za chwile powie Pan Prezes Grzybowski. Natomiast na bieżąco 

trzeba zmodernizować obecną przepompownie , zmienić zbiornik retencyjny który w tej chwili jest 

niewydajny. A docelowo w dwóch lub trzech latach wybudować studnię głębinową  która będzie 

stanowiła zabezpieczenie dla Gminy. Kolejna kwestia to w przyszłości czeka nas podłączenie bloków 

w Chodeczku i będą to kolejni odbiorcy. Cały  czas upominają się o wybudowanie wodociągu  

mieszkańcy terenów przyjeziornych – Uklejnica, Gawin. Tam odbiorców jest dużo. Wówczas w  

wekendy  występują spadki ciśnienia  ponieważ zwiększa się liczba odbiorców. Nasza przepompownia 

ma zbyt małe moce przerobowe . To są trzy duże projekty które powinny być wpisane w strategię 

OSRG i aby można było pozyskać dofinansowanie. Trzeba składać wnioski aby pozyskać 

dofinansowanie w granicach 80% nawet. 

Z innych odbyły  się dwa spotkania dotyczące drogi wojewódzkiej 269. Informacji bardzo oficjalnych z 

Urzędu Marszałkowskiego nie ma, a z przecieków takich półoficjalnych informacji można powiedzieć, 

że planowane jest spotkanie po 10 lipca z przedstawicielami Urzędu Marszałkowskiego odnośnie tej 

drogi. Prawdopodobnie przygotowany projekt tej drogi  może być modernizowany i  zmieniany. Na 

jakie nie wiadomo.  W tym tygodniu prawdopodobnie odbędzie się  spotkanie z przedstawicielami 

Gmin  odnośnie klęski suszowej. Nasza Gmina wystąpiła do Wojewody bo objęcie gminy klęska suszy. 

W tym tygodniu została powołana Komisja co do oceniania skutków klęski. Napisano zażalenie do 

Instytutu Meteorologicznego do Puław o niesłuszne oszacowanie terenów objętych suszą. Nie 

wszystkie też uprawy zostały tą suszą objęte. Np. kukurydza i rzepak w ogóle nie widnieją na liście . W 

okresie między sesyjnym przygotowywaliśmy się do dwóch imprez tj. sportowo –pożarnicze 

powiatowe i festiwal orkiestr dętych. To odbyło się jednego dnia. Odbył się tydzień sportu , a na 

terenie miasta trwają prace porządkowe  te które wykonuje Zakład Gospodarki Komunalnej, a jeżeli  

chodzi o wsie to skupia się to głównie na odkrzaczaniu terenów i wycince chwastów. Jeżeli chodzi o 

Chodeczek  teren wokół amfiteatru przygotowywany pod Kupałę sobotnią i  przygotowywana jest 

plaża miejska do sezonu wypoczynkowego. Nie tworzymy  plaż pozostałych , jest jedna plaża miejska. 

Został  przywieziony biały piasek  na kąpielisko i plaża wygląda o wiele lepiej jak w poprzednich 

okresach. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych czy maja zapytania do Pana Burmistrza . Pytań radni nie 

mieli więc Przewodnicząca rady przeszła do następnego punktu porządku obrad. 

 

 

Ad. 3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   

      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 

1. Komisja Rewizyjna Pani Monika Turbiak Zastępca Przewodniczącego przedłożyła iż w okresie 

międzysesyjnym Komisja odbyła trzy posiedzenia. Odbyły się w dniach 25.05.2015, 01.06.2015 i 

22.06.2015r. 

Na pierwszym posiedzeniu Komisja Rewizyjna przeprowadziła wnikliwa analizę sprawozdania z 

wykonania budżetu za 2014 rok. Na Następnym posiedzeniu Komisja  przygotowała opinię o 

wykonaniu budżetu za rok 2014. Oraz  podjęła uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Burmistrza Chodcza. Natomiast w  dniu 22 .06.2015r. Komisja również wnikliwie analizowała 

działalność Klubów Sportowych działających na terenie naszego Miasta .Tzn. Ludowy Klub Sportowy 



Zgoda Chodecz i Tradycyjny Klub Karate Chodecz. W toku przeprowadzonej analizy  w zakresie 

działań Klubów Sportowych większych uchybień nie stwierdzono. Ponadto skierowano wniosek do 

Burmistrza Chodcza o doświetlenie obiektów sportowych i ogólny dostęp do placu zabaw koło 

przedszkola oraz dostęp do wielofunkcyjnego boiska sportowego. 

 

2. Komisja Budżetu i Finansów Przewodniczący Grzegorz Makowiecki  przekazał iż w okresie między 

sesyjnym odbyto jedno posiedzenie Komisji w dniu 1.06.205r. W tym dniu analizowano sprawozdanie 

z wykonania  budżetu Miasta i Gminy Chodecz za 2014r. oraz analizowano Zarządzenie Burmistrza w 

sprawie opłat, czynszu za lokale użytkowe. Zostały złożone wnioski  o zmianę stawek 

zaproponowanych przez Burmistrza. Stawki zostały nieznacznie zmniejszone oraz został dopisany 

jeden punkt do treści Zarządzenia. Co do analizy sprawozdania , Komisja większych uchybień nie  

odnotowała. Natomiast  Komisja wskazuje na większe zaangażowanie w ściągalność  zaległości za 

śmieci. Co do oświaty, jest dopłacane około 100,- tys. zł dla nauczycieli którzy nie posiadają godzin 

nadliczbowych. Komisja wskazuje, aby podjąć konkretne działania co do SP w Zalesiu, która to szkoła 

bardzo obciąża budżet Gminy. 

 

3. Komisja Rolna i Infrastruktury Technicznej Przewodniczący Wiesław Feliniak przekazał iż w 

okresie międzysesyjnym odbyła dwa spotkania robocze. Pierwsze w dniu 28 maja br. drugie  22 

czerwca br. Na pierwszym posiedzeniu Komisja zajęła się analizą projektu Zarządzenia Burmistrza 

Chodcza w sprawie opłat za  lokale  użytkowe ich wynajem.  Komisję Rolna interesował temat suszy 

na terenie Gminy.  Była to szybka reakcja bo w dniu 3 czerwca Urząd wystąpił o uznanie Gminy 

objętej klęską suszy. Nie ma zbyt korzystnych informacji co dla rolników naszej Gminy w sprawie 

suszy. Można powiedzieć że w Bydgoszczy i Puławach więcej wiedzą co do występującej na naszym 

terenie suszy. Przewodniczący uważa, że obszar suszy jest bardzo duży.  

Na posiedzeniu Komisji  zajęto się sprawą wykaszania poboczy jak i rowów z zachwaszczeń. 

Wskazano na potrzebę o przystąpienie do realizacji wydawania środków z funduszy sołeckich  do 

realizacji tych zadań  które były zaplanowane. Otrzymano informację, że od początku lipca ruszą te 

prace. Był również poruszany problem bezpieczeństwa na skrzyżowaniu przy szkole. Jest tam bardzo 

niebezpiecznie , niejednokrotnie pojazdy nie reagują  na oznakowanie, że jest szkoła , przejście dla 

pieszych.  Komisja zapoznała się z pismem Pani Mirosławy Lewandowskiej z Zieleniewa w sprawie  

naprawy drogi w sołectwie Zieleniewo. Komisja otrzymała informację że Pan Burmistrz osobiście 

spotka się z tą Panią i kwestia ta zostanie omówiona. Temat ten  pozostał w gestii Pana Burmistrza. 

Poruszany był również odkrzaczania poboczy. Komisja dostała zapewnienia,  że ruszy to  w 

późniejszym czasie. Chodzi o wykoszenie poboczy dróg gminnych i powiatowych.  Na drugim 

posiedzeniu Komisji omawiano bezgotówkową zamianę działki pomiędzy Urzędem a P. Ambrożewicz. 

Wkradł się błąd u Notariusza i obecnie należy to wyprostować. Burmistrz poinformował iż odbyły się 

przetargi na trzy drogi na terenie Gminy . Wygrała Firma PRD, wcześniej  był już rozstrzygnięty 

przetarg na ulicę Sadową. Wszystkie te inwestycje będzie wykonywała jedna Firma PRD Włocławek. 

W tym roku odbędą się dożynki powiatowe w dniu 29 sierpnia 2015r. Zapoznała się Komisja  z 

pismami działkowiczów Uklejnicy, Gawina w sprawie  budowy sieci wodociągowej.  Dopóki nie 

będziemy w stanie zapewnić dostępu do wody pitnej, to podłączenie bloków  Chodeczka trzeba 

będzie oddalić. Rozmawiano również na temat studni głębinowej w łaknie. Jest to studnia 

komunalna. Sołtys  z Łakna  zwrócił się z prośbą o uruchomienie tej studni. Określono aby mieszkańcy 

sołectwa sami się wypowiedzieli co do jej uruchomienia, jest to woda przemysłowa . Jeżeli z tej 



studni maja korzystać tylko dwóch trzech rolników to się nie będzie opłacać. Trzeba wskazać  środki 

skąd wziąć na jej uruchomienie. 

 

4.  Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu Przewodniczący Jerzy Stempczyński  wskazał iż 

Komisja odbyła jedno posiedzenie w dniu 23 czerwca br. Wizytowano Samorządowy Zespół  

Placówek Oświatowych w Chodczu. Celem było zapoznanie się z warunkami dydaktycznymi oraz  

stanem technicznym obiektów. Powiedział, iż jak wiadomo ta szkoła ma być wiodącą  ponieważ  

nastąpi likwidacja  szkół w terenie . Każda z tych szkół  ma swoje zalety i wady. W Zalesiu obiekt był 

odnawiany w ostatnich latach, mankamentem jest brak dzieci nawet w perspektywie pięciu lat. 

Szkoła Podstawowa w Cettach  wymaga wymiany dachu na tym obiekcie, brak  uczniów . 

Szpo Chodecz jest gotowy na przyjęcie dzieci z tych  dwóch szkół ewentualnie są w stanie wchłonąć. 

Problem będzie z nauczycielami ich zatrudnieniem. Nawet z tymi zatrudnionymi w Chodczu. 

Występuje niż demograficzny , będzie występował brak godzin do obecnie zatrudnionych nauczycieli. 

Jeśli chodzi o stan techniczny budynku SZPO to jest różnie . Zaciekają dachy, zalewa deszcz na nowej i 

starej części. To byłoby pierwszoplanowe zadanie. Termomodernizacja nie wchodzi w grę jeżeli 

chcemy pozyskać środki to rok 2016 i 2017. Jeżeli chodzi o ogrzewanie to też nie spełnia swej funkcji 

jest tam w okresie zimy temperatura  14 /17 stopni.  Instalacja jest aluminiowa i trzeba ją wymienić.  

Trzeba się przemęczyć do przyszłego roku jeżeli chcemy pozyskać dofinansowanie.  Jeżeli chodzi o 

pensum godzinowe dla nauczycieli to występuje tak że nie wszyscy nauczyciele mają pełne te 

godziny. A zgodnie z ustawą trzeba zapłacić za godziny nie wypracowane. Kwota jaka przychodzi do 

zapłacenia to około 100 tys. zł. Wiadomo jest że z niektórymi wynikami nauczanie jest bardzo blado, 

plasujemy się w końcówce. Rozmawiano z dyrektorami jaki może być pomysł na te sprawy. 

Wskazano, aby uruchomić zajęcia pozalekcyjne dla tych nauczycieli którym się dopłaca z tych 

przedmiotów  które są niedopracowane jak np. matematyka, język polski i języki obce. Być może 

byłaby to szansa wyrównania dysproporcji płacowych i nie dopłacać w styczniu. Minusem tego 

rozwiązania to trzeba byłoby dopłacać jesienią  na bieżąco. Przewodniczący uważa, ze lepiej płacić za 

konkretną pracę wykonaną , a nie za godziny niewypracowane. Należy szukać oszczędności  w 

oświacie, stwierdził iż w tym roku nie skierowano do Komisji Oświaty  arkusza organizacyjnego, tak 

więc Komisja nie mogła wyrazić swojej opinii co do jego  opracowania. Uważa ,że byłoby trochę 

pomysłów do wykorzystania nawet oszczędności, pierwszy raz się tak zdarzyło że Komisja nie 

analizowała arkuszy organizacyjnych szkół. 

 

5. Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska  Przewodniczący Ewa Kwiatkowska powiedziała ,iż 

Komisja odbyła dwa posiedzenia , pierwsze z nich 21 maja 2015r. na którym rozpatrywano sprawy 

sołectwo Mstowo, analizowano  sprawozdanie programu współpracy  organizacji pozarządowych 

Miasta i Gminy Chodecz. Analizowano projekt  zarządzenia Burmistrza Chodcza  w sprawie stawek 

czynszu za najem lokali użytkowych oraz nieruchomości pod lokalami. Zajmowano się sprawą – 

programem opieki nad zwierzętami . Na to posiedzenie  zaproszono przedstawicieli mieszkańców 

sołectwa Mstowo Panią sołtys oraz  właściciela Firmy AVANTI do której mieszkańcy mają wiele uwag i 

wniosków. Na tym spotkaniu ustalono wnioski  i są zawarte w protokole Komisji. Pewne 

zobowiązania ze strony Pana Fijałkowskiego i ze strony mieszkańców zostały ustalone. Co do 

zarządzenia Burmistrza w sprawie stawek Komisja zaproponowała zmiany we wnioskach. Następnie 

analizowano program opieki nad zwierzętami. Komisja uznała iż program jest dobrze opracowany, są 

zapewnione pieniądze na zachodzące potrzeby, zabezpieczone są  pieniądze na schronisko.  

Skierowano  pięć wniosków do Burmistrza Chodcza. Drugie posiedzenie Komisja odbyła 22 czerwca 



2015r. i na tym posiedzeniu omawiano  ponownie program opieki nad zwierzętami, ponieważ została 

podpisana umowa z lekarzem weterynarii co do jego opieki nad zwierzętami bezdomnymi. Drugim 

tematem  było rozpatrzenie pisma w sprawie porządku i bezpieczeństwa na ulicy Ogrodowej w 

Chodczu. Następnym tematem było przygotowanie Gminy do sezonu wypoczynkowego. Na to 

spotkanie przyszły dwie mieszkanki Chodcza i przedstawiły szereg spraw które je nurtują. Zostały  

wnioski zanotowane w protokole z posiedzenia  i przekazane do P. Burmistrza. Poruszały te Panie  

sprawę  zaśmiecania terenów przy cmentarzu. Jest to sprawa bardzo ważna . Z posiedzenia zostały 

skierowane trzy wnioski do P. Burmistrza. 

 

Burmistrz Chodcza przekazał iż wnioski  skierowane do Urzędu wcześniej , zostały udzielone 

odpowiedzi i są do wglądu w Biurze Rady, natomiast wnioski z posiedzeń odbytych w tym tygodniu , 

odpowiedzi zostaną udzielone w późniejszym terminie. 

Dyskusji  w tym temacie nie było. 

 

Ad. 4. Podjęcie uchwały  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem  wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za rok 2014 oraz udzielenia 

Burmistrzowi Chodcza absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok. 

 

             W zakresie pkt. 4. porządku obrad dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia                   

i zatwierdzenia  sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem   wykonania budżetu Miasta                  

i Gminy Chodecz za rok 2014 oraz  udzielenia  absolutorium  dla Burmistrza Chodcza  za rok  2014 

przedstawiał się następująco. 

               Przewodnicząca Rady Miejskiej w  Chodczu  Pani Anna Twardowska 

udzieliła głosu  Pani Skarbnik Miasta i Gminy która przedłożył Radzie Miejskiej  sprawozdanie  

finansowe  za  2014 rok  oraz   sprawozdanie  z wykonania budżetu  miasta  i  gminy  za 2014  rok,  

opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy oraz informację o stanie mienia  komunalnego  

Miasta i Gminy Chodecz.  

Sprawozdanie finansowe  radni otrzymali wcześniej,  które  było przedmiotem analizy i dyskusji na 

posiedzeniu  Komisji  Rewizyjnej  i  Komisji Budżetu i Finansów .  

Wiceprzewodnicząca  Komisji Rewizyjnej  odczytała   opinię Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

dotyczącą wykonania budżetu oraz uchwałę  w sprawie udzielenia absolutorium dla  Burmistrza  

Chodcza .   

Następnie uchwałę  składu  orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku  
Komisji Rewizyjnej Rady odczytała   Przewodnicząca    Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska.                     
Po przedłożonych  opiniach  co do sprawozdania z wykonania budżetu miasta i gminy za 2014 rok , 
sprawozdaniu  finansowym oraz informacji o stanie mienia komunalnego Miasta i Gminy Chodecz,   
Przewodnicząca  Rady Miejskiej  otworzyła dyskusję nad  powyższym. Radni nie podjęli dyskusji w 
przedmiotowym temacie. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie  zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za 
2014 rok. 

Za głosowało - 12 radnych, przeciw – 0, wstrzymało – 0. Uchwała Nr VII/44/15 w sprawie   
zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  wykonania budżetu Miasta i Gminy 
Chodecz za rok 2014 została podjęta jednogłośnie  i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 



W dalszej części  realizacji porządku obrad  powołano Komisję Skrutacyjną do przeprowadzenia 

głosowania  i podjęcia uchwały  w sprawie udzielenia Burmistrzowi Chodcza absolutorium z tytułu  

wykonania budżetu za rok 2014 .   

Przewodnicząca Rady Miejskiej  wskazała na potrzebę powołania Komisji Skrutacyjnej w celu 

policzenia głosów  podczas głosowania za udzieleniem absolutorium. Radni zgłosili   osoby, które 

wyraziły zgodę  na pracę w Komisji Skrutacyjnej -  tj. radna Ewa Kwiatkowska,  radna Manika Turbiak, 

radna Michalak Beata. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała uchwałę w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej – uwag 

nie było, za podjęciem głosowało 12 radnych, przeciw – 0, wstrzymało -0. Uchwała  Nr VII/45/15 

została podjęta. 

Komisja Skrutacyjna  ukonstytuowała się wybierając ze swego grona Przewodniczącego Komisji  

Skrutacyjnej . 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska odczytała projekt uchwały   w sprawie  

udzielenia  Burmistrzowi  Chodcza  absolutorium z  tytułu  wykonania budżetu za 2014 rok.  Po 

odczytaniu uchwały nie wniesiono żadnych uwag.  Przystąpiono do aktu głosowania  jawnego.            

Na sali obrad było obecnych 12 radnych. Komisja Skrutacyjna przystąpiła do  liczenia  głosów  radnych 

i sporządzenia protokołu. Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, przeciw – 0, wstrzymało – 0. 

Uchwała  Nr VII/46/15 w sprawie  udzielenia  Burmistrzowi  Chodcza  absolutorium z tytułu  

wykonania budżetu za 2014 rok została podjęta.  Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej odczytała 

protokół z przeprowadzonego głosowania. Treść protokołu stanowi załącznik do niniejszej uchwały. 

Na tym przebieg obrad  sesji  Rady Miejskiej  odnośnie pkt. 4.  porządku  zakończono. 

 

Ad. 5.   Podjęcie uchwały  w sprawie  wyrażenia zgody na bezgotówkową zamianę nieruchomości 

położonych w mieście Chodecz. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska  poprosiła Pana Bontala o przedłożenie 

informacji w przedmiotowej sprawie. 

Pan Bontal powiedział iż na Komisjach ta sprawa była omawiana dotyczy to  sprostowania pomyłki w 

akcie notarialnym sporządzanym przy zakupie przez P. Ambrożewicza nieruchomości koło Gminy w  

projekcie uchwały jest wszystko zapisane już właściwie. Należy sprostować tę pomyłkę. Pan 

Ambrożewicz ubiegał się sam o sprostowanie tej pomyłki. Jest to pomyłka Geodetów. Tylko chodzi o 

wyprostowanie  błędu. 

Pani Przewodnicząca poprosiła Przewodniczącego Komisji Rolnej o opinię . Opinia tej Komisji jest 

pozytywna odpowiedział P. Przewodniczący. 

Dyskusji w przedmiotowej sprawie nie było.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała uchwałę w powyższej sprawie.  Uwag co do treści uchwały 

nie było. 

Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, przeciwnych0, wstrzymało 0. Przewodnicząca Rady 

stwierdziła iż uchwała Nr VII/47/15 została podjęta. 

 

Ad. 6.   Podjęcie uchwały   w sprawie  „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy  Chodecz w roku 2015”.     

  



Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska  poprosiła Pana Drzewieckiego  o 

przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie. 

Pan  Drzewiecki  powiedział iż  ustawa o ochronie zwierząt wprowadza obowiązek ochrony 

bezdomnych zwierząt. W związku z powyższym  art. 11 a , corocznie  Rada Gminy ma obowiązek  i  

przyjmuje roczny program opieki nad zwierzętami bezdomnymi i zapobiegania bezdomności. W 

programie ujęto  jak   zapewnić  bezdomnym zwierzętom schronisko dla nich. Zapewnić opiekę nad 

wolno żyjącymi zwierzętami , dokarmianie, odławianie bezdomnych zwierząt. Umieszczanie tych 

zwierząt w schroniskach. Zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej dla bezdomnych zwierząt.  

Ten progrm podlega opiniowaniu przez Powiatowego Lekarza Weterynaryjnego. Opinia jest 

pozytywna. Nic nie stoi na przeszkodzie co do jego przyjęcia. 

Pani Przewodnicząca poprosiła Przewodniczącą  Komisji  Obywatelskiej i Ochrony Środowiska  o 

opinię . Opinia tej Komisji jest pozytywna odpowiedziała P. Przewodnicząca. 

Dyskusji w przedmiotowej sprawie nie było.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała uchwałę w powyższej sprawie.  Uwag co do treści uchwały 

nie było. 

Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, przeciwnych - 0, wstrzymało - 0. Przewodnicząca Rady 

stwierdziła iż uchwała Nr VII/48 /15  w sprawie  „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy  Chodecz w roku 2015”.    została 

podjęta. 

 

 

Ad. 7.  Sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu  Współpracy  Miasta i Gminy Chodecz z 

Organizacjami Pozarządowymi za 2014 r. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Panią Makowiecką o przedłożenie informacji w 

przedmiotowej sprawie . 

Pani Halina Makowiecka przedłożyła sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu Współpracy 

Miasta i Gminy Chodecz z Organizacjami Pozarządowymi za 2014r.  

Treść sprawozdania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska  bardzo dokładnie analizowała  powyższe 

sprawozdanie i jest pozytywna. 

Dyskusja w przedmiotowym temacie – brak. 

Rada Miejska w Chodczu przyjęła sprawozdanie jednogłośnie z realizacji Rocznego Programu 

Współpracy Miasta i Gminy Chodecz z Organizacjami Pozarządowymi za 2014r. do akceptującej 

wiadomości. 

 

Ad. 8.  Interpelacje i zapytania  radnych . 

 

1.  Kwiatkowska Ewa jest jeden problem co do terenu nad jeziorem, braku punktu małej gastronomi. 

Jest potrzeba tego punktu. Jeżeli dotyczy zabezpieczenia wjazdu samochodów nad jezioro są 

zabezpieczone. 

Pan Burmistrz odpowiedział iż co do punktu małej gastronomii do wczoraj był termin składania ofert. 

Dzisiaj  Burmistrz rozmawiał z osobą która ma się zastanowić nad złożeniem oferty co do otwarcia 

punktu małej gastronomii. 



Jeżeli dotyczy   półkolonii  dla dzieci to będą odbywały się od dnia 19 lipca 2015r. i jest możliwość 

korzystania przez dzieci mieszkańców Gminy. 

 

2.  Feliniak Wiesław  jako radny poprzedniej kadencji zwrócił się do Burmistrza Chodcza, iż ma 

niedosyt  ponieważ pod koniec poprzedniej kadencji na sesji była podjęta uchwała  o  wykonaniu  

dokumentacji na  naprawę i modernizację oraz  położenie dywanika asfaltowego drogi gminnej  Wola 

Adamowa -  Brzyszewo.   Ta sprawa  była razem z  modernizacją ulicy Sadowej.  Ulica Sadowa została 

wykonana  a odcinek drogi   wyżej wymieniony  upadł. Radny ma pytanie, ponieważ w inwestycje nie 

zostanie to zadanie  włożone, ale  taki newralgiczny odcinek czy  nie dałoby rady  wykonać przy okazji 

wykonywania prac na tych drogach w sołectwie Brzyszewo i Sobiczewy. 

Odnośnie suszy  , czy nie można byłoby zakupić przez Gminę mierników  opadów deszczu dla każdego 

sołectwa. Zainstalować u sołtysa i wówczas są odczyty  i na bieżąco jest śledzona sprawa chociażby 

dla potrzeb lokalnych. Ponadto wskazał iż Gmina wchodzi w drugie półrocze i należy pomyśleć o 

uruchomieniu funduszy sołeckich  i wejść w tematy modernizacji i naprawy dróg gminnych.  

 

3. Przewodnicząca Rady Miejskiej  wskazała iż korzystając z obecności Pana Prezesa Zakładu 

Gospodarki  Komunalnej Spółka z.o.o.  poprosiła o przedstawienie kosztorysu naprawy  

przepompowni wody w Chodczu. 

 

Pan Henryk Grzybowski odpowiedział iż na terenie Miasta i Gminy Chodecz  są trzy stacje uzdatniania 

wody. Jedna w Chodczu, druga w Mstowie a trzecia w Gawinie. W Gawinie jest najmłodsza. 

Wybudowana w roku 2007. I może pompować na godzinę 61 m3 wody. Ujęcie to ma dwie studnie i 

dwa zbiorniki wyrównawcze oraz zbiorniki 350m3 co stanowi zapas wody na pobory szczytowe  

występujące przeważnie w okresach suszy. Mankamentem jest to że studnia ta jest położona 20 m 

niżej  niż Chodecz  i gdyby wodę przyszło tłoczyć do Chodcza  wydajność na Lubieniec i Wolę 

Adamową  Brzyszewo i część  Sobiczew to trzeba zwiększyć ciśnienie o 2 atmosfery. Studnia ta jest 

bardzo wydajna i pracuje bez zastrzeżeń i nakładów. Druga stacja  też nowoczesna działająca 

automatycznie  to stacja uzdatniania wody w Mstowie.  Może w ciągu godziny podawać 55m3 wody. 

Zbiornik retencyjny jest nieduży bo ma 100m3 . To są dwie studnie głębinowe, ciśnienie wody na 

wyjściu  to 4,5 atm. Kolejna stacja wybudowana w 1984 roku  to jest stacja w Chodczu ma już na 

dzień dzisiejszy 31 lat. Wybudowana według starej technologii na ówczesny czas nowoczesna ale na 

dzisiejszy czas to jest przeżytek. Studnia ta była wybudowana na potrzeby 36 m3 na godzinę. Po 

wybudowaniu w poprzednim roku studni głębinowej w Chodeczku ta studnia może wydawać 45m3 

wody na godzinę. Taki możemy mieć zapas wody. Docelowo po wybudowaniu drugiej studni 

wydajność ta się zwiększy do 60m3 na godzinę. Woda pobrana ze studni trafia na filtry  które mają za 

zadanie oczyścić wodę  z żelaza i innych mieszanek. Pojemność tych filtrów jest za mała i powoduje 

zadławienie przepływu wody, jak również niedoczyszczenia tej wody .  I tutaj kłania się dobudowanie 

jednego bądź dwóch filtrów wody tzw. odzielażaczy.  Co stanowi kwotę 80 tys. zł. Woda z filtrów 

trafia do zbiornika retencyjnego i tu w Chodczu jest  pojemność 40m3 co stanowi śladowe ilości.  

Dobudowanie dwóch zbiorników  retencyjnych wyrównujących pojemność  do 300m3 powoduje że 

umożliwi nam podawanie wody do 300m3 na godzinę. I to jest ten zapas wody i kierunek w który 

powinniśmy wejść. Nie ma problemów z dostawą wody gdy nie ma suszy.  Na dzień dzisiejszy pracują 

jedna bądź dwie pompy. Włączają się i nie ma problemu. Ale gdy jest susza i pobory wody sięgają 

rzędu 100-200 m3 na godzinę  to nie ma zapasów wody aby  wrzucić ją do sieci. Są również stare 

podajniki wody, które nie mogą przerobić większego wyrzutu wody i wówczas ciśnienie na dalszych 



odcinkach Gminy jest bardzo małe i spada.  Modernizacja stacji to minimum 700 tys. zł. Każde ujęcie 

musi posiadać dwie studnie. Niezbędna kwota na modernizacje to 400 tys. zł plus budowa studni 

łącznie 700 tys. zł. 

 

4. Radny Sikorski Adam  sprawa terenów rekreacyjny i kąpielisko to mieszkańcy pytają się czemu 

zamykamy szlabanami kąpielisko i inne tereny rekreacyjne. Dojazdy do jeziora i plaży są  zamknięte.             

I tu po rozmowie z Panem Burmistrzem te szlabany nie będą zamykane. Natomiast dojazd do plaży 

niech składa się  z dwóch drążków w odstępie  aby z wózkiem bądź rowerem  przejść. 

Drugi temat to sprawa kluczy do pachołków  aby znajdowały się w służbach do tego powołanych. 

 

5. Radny Jerzy Stempczyński zwrócił się do Pana Prezesa o tym iż zgłaszają ludzie iż w kanalizacji 

ściekowej  znajdują się szczury , sygnalizowano iż przegryzają te kratki z tworzywa  i  wydostają się na 

zewnątrz. Może wystąpić problem z tymi szczurami.  Druga sprawa, czy byłaby możliwość 

postawienia u góry na zejściu do  plaży  koszy ze śmieciami przenośne. Dlaczego Urząd nie dba o 

boisko na stadionie. Nie ma już trawy na boisku. Trzeba byłoby nawadniać to boisko. Szkoda, że nie 

dbamy o to co już posiadamy. Jest ładnie położony ten stadion i dla całego społeczeństwa.  

 

6.  Radny Sikorki Adam na stadionie jest studnia z wodomierzem i można z niej korzystać do 

podlewania stadionu. 

Odp. P. Grzybowski iż co do pojemników i koszy na śmieci to ta kwestia będzie w najbliższych dniach 

rozwiązana. Jeżeli dotyczy szczurów, to tam gdzie nie ma pożywienia to szczur się nie trzyma. Z reguły 

występują tam gdzie mają  możliwość się wyżywić. Kontaktował się P. Grzybowski z firmą  

deratyzacyjną i jakiekolwiek trutki do sieci kanalizacyjnej nie mają sensu wkładać bo wypłyną.  Trzeba 

wewnętrzne instalacje utrzymywać w czystości. 

 

 Ad. 9.  Sprawy bieżące  i  wolne wnioski . 

 

1.  Zbigniew  Cendrowski   Witoldowo  wskazał iż  w sołectwie Cetty nie było spotkań aby mieszkańcy 

mogli się o wielu sprawach dowiedzieć co się dzieje po wyborach. Zwrócił się do Przewodniczącej aby 

w pierwszej kolejności rozwiązać sprawy ludzi. To  co  ich dotyczy  i z czym się borykają. Należy skupić 

się na rozwiązaniu problemów  mieszkańców Gminy Chodecz a w szczególności służby zdrowia, 

problem młodych ludzi w Cettach . Nie korzysta się z remizy OSP Cetty.  W Cettach powinna powstać 

namiastka Wiejskiego Domu  Kultury. Wskazał aby w pierwszej kolejności skupić się na ludziach 

młodych którzy głosowali na radnych i Pana Burmistrza. Dzieje się niedobrze, Burmistrz jednakże daje 

blasku dla Chodcza  idzie  to wszystko w dobrym kierunku, ale jeżeli chodzi o wynagrodzenie 

nauczycieli i dodatkowe 100 tys. zł. na ich wynagrodzenia  to jest bardzo trudna sprawa.   

 

Przewodnicząca Rady odpowiedziała iż  Komisje Rady i Sesje są otwarte i mogą mieszkańcy 

uczestniczyć w obradach  i posiedzeniach. 

 

2. Pani Anna  Adryjańczyk sołtys sołectwa Mstowo, zwróciła się z zapytaniem do Przewodniczącego 

Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej, jakie należy spełnić wymogi,  aby modernizacja drogi 

gminnej  została wpisana do planu i realizacji w sołectwie?.Bo jest to dziwne , że Pan Szanowny radny 

dostał dwie drogi do wybudowania w swoim okręgu , a w sołectwie Mstowo nie ma żadnej drogi 

gminnej która byłaby zmodernizowana. Wieś Mstowo jest w szeregowym zabudowaniu, jedno przy 



drugim, nawet ksiądz po kolędzie chodzi pieszo. Zabudowania blisko drogi. Co utrudnia aby taka 

droga weszła do realizacji. Jak drążyć temat aby chociaż być wpisanym na ten termin jako  

oczekujący. Co trzeba zrobić? 

 

Radny Wiesław Feliniak odpowiedział  iż to pytanie nie jest do radnego. Zwrócił uwagę , że trzeba 

drążyć, drążyć i może  zadanie  będzie wprowadzone. W przypadku sołectwa Brzyszewo to dróg 

gminnych jest 20 km. O kolejności nie decyduje Komisja tylko Urząd, ale to się zaczyna od inicjatywy 

oddolnej. Jest Rada Sołecka jest Sołtys, radny i to gdzieś dalej ma przebicie. Pewne rzeczy miały być 

robione a nie są robione.  Jest przyjęta jakaś tam kolejność. Nie można zdejmować już 

wprowadzonych rzeczy skoro zmieniła się władza. Robione są drogi sukcesywnie, te które wnioski 

były wcześniej zrobione i również z funduszy klęskowych. To jest 50% dofinansowania. Swego czasu 

była stworzona lista tych dróg i ta lista była przesłana do Marszałka. Obecnie wypada tak że w 

sołectwie mogą pojawić się remontowane dwie drogi.   

 

Przewodnicząca Rady w imieniu Pana Burmistrza poprosiła o pozostanie na sali sołtysów .                        

Pan Burmistrz  powiedział  iż sprawa  dotyczy  dożynek gminno-parafialno-powiatowych, które 

odbędą się w ostatnią sobotę sierpnia tj. 29.08.2015r. na stadionie Miejskim. Tak to zostało 

zatwierdzone przez Urząd, Proboszcza i Starostę.  

Natomiast radnych Przewodnicząca Rady poprosiła o zejście na dół do pokoju nr 10 w celu 

omówienia  spraw  dotyczących Rady. 

 

Ad. 10.  Zakończenie  obrad  sesji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu Pani Anna Twardowska zamknęła obrady sesji 

wypowiadając słowa „zamykam obrady VII sesji Rady Miejskiej w Chodczu”. 

 

 

 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej 

 

Anna Twardowska 

 

 

 


